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 Lokalt friluftsråds møde – Storkøbenhavn Vest 

Mødedato og tid Mandag d. 24. oktober kl. 18.00  

Sted Rødovregård 

Mødeleder Niels Egeberg 

Referent Anne Wilms 

Emne Lokalt friluftsrådsmøde  

Deltagere Niels, Birthe, Niklas, Christina, Ole, Arne & Anne 

Fraværende Gunver, Kurt & Lars 

  

Referat sendes i øvrigt til Friluftsrådets sekretariat 

 

1. Formel godkendelse af referat 
Intet referat fra forrige møde, da der kun var 3 fremmødte. 

2. Information fra FR centralt 
Informationer fra REKU findes på https://friluftsraadet.dk/for-lokale-friluftsraad/frilufts-

raadet-regionerne. 

 

a. Tilbagemelding fra REKU og bestyrelsen 

Naturnationalparkerne oplever store udfordringer for visse interessegrupper (bl.a. 

ryttere, spejdere og løbere). Det er specielt mulighederne for store dyr på heg-

nede arealer, som er udfordrende. 

REKU opfordrer til styrkelse af samarbejdet med hovedorganisationerne for at få 

flere repræsentanter til lokalrådene. 

b. REKU årshjul 

REKU har udarbejdet et årshjul, således at lokalrådene kan se deadline for ind-

sendelse af informationer. Anne anmodede om at deadline indsættes i dagsord-

ner fremadrettet. 

c. Naturnationalpark Øresund 

Der er nedsat et arbejdsudvalg under FR med henblik på Marine Naturpark Øre-

sund. Ole deltager fra Storkøbenhavn Vest. 

d. Udvalg 

FR har nedsat 2 udvalg vedr. hhv. adgangspolitik (Ole deltager) og natur & fri-

luftsliv (Niels deltager). Kommissorier for de 2 udvalg er sendt til webmail d.d. 

3. Regional stigruppe 
a. Kort status 

Opstartsmøde d. 29. november. Fra Storkøbenhavn Vest deltager Christina, Lars 

og Ole 

b. Vores opgaver jf. kommissoriet 

Punktet udgår til efter ovenstående møde er afholdt og der er klarhed over opga-

vens omfang. 

4. Temagrupper 
a. Ridestier på tværs af kommunerne 

Lars ikke tilstede – arbejder med Natur-nationalparker. 

b. Køge Bugt Strandpark 

Ole har modtaget DH’s høringssvar på modernisering af Strandparken og videre-

sender gerne til interesserede. 
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Ole har ved et tilfælde opdaget, at der er afholdt/bliver afholdt møder i de for-

skellige kommuner i Strandparken. Møderne er opslået forskelligt fra kommune 

til kommune og Friluftsrådet er ”kun” inviteret til mødet i Ishøj Kommune, hvor 

invitationen desværre er sendt til sekretariatet. Ole deltager på mødet i Brøndby 

d. 25. oktober og Niels deltager samme dag ved mødet i Ishøj. Ole beder om re-

ferater fra de øvrige møder. 

Ole sender indsigelse vedr. manglende sikring af havnene i Køge Bugt i forbin-

delse med modernisering af Strandparken. 

Moderniseringen af Strandparken kan følges her: https://strandparken-

kbh.dk/planerommoderniseringafstrandparken/  

c. St. Vejleå 

Arbejdsgruppen arbejder med St. Vejleådalen fra udspringet ved Vikingebroen og 

ned til Køge Bugt. 

Arbejdsgruppen opstod efter arbejdet med KFO for St. Vejleå i 2012. I KFO’en 

var omkring 20 forslag til forbedring af friluftslivet langs åen. En del af disse for-

slag er realiseret, men der arbejdes stadig på at få lagt åens forløb udenom Tue-

holmsøen og Vallensbæk Sø. Dette projekt er (i 2019) estimeret til ca. 10 mill. 

Dkr. Arne har i samarbejde med VMC og ISVM fået kontakt til fonde, som er inte-

resserede i at støtte projektet på ”naturdelen”, men selve omlægningen af åen 

skal bekostes af kommunerne (Albertslund, HTK, Ishøj og Vallensbæk). 

Næste step er at få projektet forankret. 

Christina tilbød at lave en ”åben” cykeltur langs åen til foråret i samarbejde med 

Ole/Arne.  

d. Friluftsliv i Vestskoven 

Christina har udarbejdet et oplæg til kommissorie for gruppen, men har ikke fået 

det debatteret med Gunver. Niels og Niklas tilbød at gå med i gruppen for at få 

flere at trække på. Christina er fortsat tovholder. 

5. Hvordan får vi mere gang i temagrupperne 
Der var almen diskussion rundt om bordet med forslag omkring emnet. Der er ingen fa-

citlisten eller opskrift at følge. Det blev bl.a. diskuteret om opdatering af KFO for St. Vej-

leå ville bidrage med større opmærksomhed. 

6. Bordet rundt 
a. Ishøj 

Møde 25. oktober vedr. Strandparken. 

b. Albertslund 

Etablering af nye regnvandsbassiner i Egelundparken, som erstatning for bassin 

P, som ligger i Hyldagerparken (nord for jernbanen). 

Møde om bymoserenden (del af Harrestrup Å projektet) d. 23. november. 

c. Høje Tåstrup 

Sengeløse Naturpark indviet d. 9. oktober med mange fremmødte. Naturparken 

er placeret i den gamle Sengeløse grusgrav. Der er etableret mange friluftsaktivi-

teter i området, bl.a. MTB bane og sheltere. 

d. Glostrup 

Møde i grønt råd d.d. 

e. Vallensbæk 

Møde omkring Strandparken er overstået. 

f. Hvidovre 

Amager motorvejen skal udvides til 4 spor i hver retning og der er igangsat VVM 

undersøgelse. 

Der pågår mange boligbyggerier i kommunen, som påvirker mulighederne for fri-

luftsliv. 

https://strandparken-kbh.dk/planerommoderniseringafstrandparken/
https://strandparken-kbh.dk/planerommoderniseringafstrandparken/


3 
 

Side 3 af 3 

 

g. Brøndby 

Birthe deltog på Naturens Dag i Brøndby. 

Birthe blev inviteret til rundvisning på kommunen, som repræsentant fra FR. 

Rundvisningen drejede sig om mulighederne for at etablere større biodiversitet 

på rådhusets arealer. 

7. Udlodningsmidler 
Der var 2 ansøgninger, som blev behandlet. Ole informerede om at listen over sidste års 

modtagere kan findes på FR’s hjemmeside. 

8. Eventuelt 
Næste møde d. 28. november kl. 18:00 

 

Niels og Kurt deltager i regionsudvalgsmøde d. 14. november. 

 

Forkortelser: 

FR  Friluftsrådet 

REKU  Regionskontaktudvalg 

HTK  Høje Tåstrup kommune 

MTB  Mountainbike 

KFO  Kommunalt Friluftsoplæg 

VMC  Verdensmål Centret (i Albertslund) 

ISVM  IS Vallensbæk Mose 

VVM  Vurdering af Virkningerne på Miljøet 

DH  Danske Handikaporganisationer 


